
 

 

 
ACTA 11/2011 

 
 
 
ACTA DE PLE DE L’AJUNTAMENT DE RODA DE BARÀ 
 
 
Data: 10/10/2011. 
Horari: 20:15 hores fins a 20:48 hores. 
Tipus sessió: Extraordinària  
Lloc: sala de sessions de la casa consistorial 
 
Hi assisteixen: 
 
El Sr. Pere Compte Coca, Pere Virgili Dominguez, Maria Isabel Mondejar 
Picazo, Celia Treserres Orduña, Frederic Royuela Ampurdanes, Josep Maria 
Marco Perez, Llorenç Miro Martorell, Jose Ibort Corvinos, Eduardo Lopez 
Soldevila, Maria Teresa Huerta Hortelano,  Alberto Alcaraz Corbalan, Ramon 
Vidal Vives i  Ingrid Virgili Garriga,  assistint la sotasignant secretaria accidental 
de la corporació na Cristina Altes Juarez..  
 
L´Alcalde Pere Compte i Coca, procedeix a obrir la sessió, la qual té el següent  
ordre del dia.  
 
 
Ordre del dia:  
 
1.- Aprovació de la sol·licitud a l’ICO de l’accept ació per concertar una 
operació de crèdit de 240.000€ per un període de 3 anys per el pagament 
de deutes contretes amb els proveïdors. 
 
La  Secretaria accidental de la Corporació  na Cristina Altes Juarez procedeix  
a llegir la proposta  que diu el següent: 
 
En data 7 de juliol de 2011 s’ha publicat en el BOE el Real Decret llei 8/2011, 
d’1 de juliol, de mesures de recolzament de deutors hipotecaris, de control de 
despesa pública i cancel·lació de deutes amb empreses i autònoms contretes 
per les entitats locals, de foment d’activitat empresarial i impuls de la 
rehabilitació i de simplificació administrativa.  
 
Dintre del paquet de mesures prevista en aquesta normativa, s’inclou la 
sol·licitud de la concertació d’operacions de crèdit destinades a la cancel·lació  
de deutes amb autònoms i petites i mitjanes empreses, considerant l’antiguitat 
de les certificacions o factures. 
 



 

 

L’article 9 estableix la competència per l’aprovació d’aquesta mesura indicant 
que la sol·licitud a l’Institut de Crèdit Oficial requereix aprovació del Ple de la 
corporació local, amb l’informe favorable de la intervenció pronunciant-se sobre 
el compliment dels requisits exigits al reial decret 8/2011 i amb informe de 
Tresoreria de la mateixa entitat en relació al compliment de l’ordre de prelació 
establert a l’article 5.2 de la norma, contenint la relació identificativa i detallada 
de les certificacions i documents acreditatius de les obligacions pendents de 
pagament, objecte d’aquest línea de crèdit. 
 
El termini de sol·licitud al Institut de Crèdit Oficial d’aquesta línia de 
finançament fineix 1 de desembre de 2011. 
 
Han estat aprovades les liquidacions del pressupost de l’any 2010 de 
l’Ajuntament i del Patronat d’esport, cultura i turisme mitjançant decrets núm. 
1173/11 i 53/11, respectivament, tots dos de data 28 de setembre de 2011. 
 
L’article 6 estableix que l’import màxim de l’operació de crèdit generada no 
podrà superar el 25 per cent de l’import anual de les entregues a compte de la 
participació de l’entitat local en tributs de l’estat de l’any 2011, descomptats els 
reintegres de les liquidacions definitives de l’any 2008.  
 
En virtut de l’anteriorment exposat, el GM del partit dels socialistes progrés 
municipal proposa al Ple de la Corporació , previ dictamen de la CI de Medi 
Ambient, Governació ,Hissenda  i Promoció Economica , l’adopció del següent 
acord: 
 
PRIMER.- Aprovar la sol·licitud a l’institut de crèdit oficial de l’acceptació per 
concertar una operació de crèdit per import de 240.000-€ per un període de 3 
anys per al pagament  de deutes contretes amb els proveïdors. 
 
SEGON.- Comunicar el present acord a l’institut de crèdit oficial. 
 
Previ a la votació del dictamen es fa l'advertiment  que , “d'acord amb 
l'establert a l'article 9 de real decret 8/2011, d’1 de juliol, l'acord de Ple pel qual 
s'aprova efectuar la sol·licitud per la concertació d’operacions de crèdit 
destinades a la cancel·lació  de deutes amb autònoms i petites i mitjanes 
empreses requereix  disposar de l'informe favorable de la intervenció 
pronunciant-se sobre el compliment dels requisits exigits a l'esmentat reial 
decret 8/2011, així com l'informe de Tresoreria en relació al compliment de 
l’ordre de prelació establert a l’article 5.2 de la norma, contenint la relació 
identificativa i detallada de les certificacions i documents acreditatius de les 
obligacions pendents de pagament, objecte d’aquest línea de crèdit. 
  
A la vista de l'expedient, s'observa que aquests dos informes no hi consten, el 
que s'informa als efectes oportuns.” 
 
 



 

 

 
Sotmesa a votació la proposta, s´abstenen de votar els membres del Grup 
Municipal de Convergència i Unió, amb un valor de set vots,  vota a favor el 
membre del Grup Municipal de Ciutadans, amb un valor d´un vot,  vota a favor 
el membre del Partit dels socialistes de Catalunya amb un valor de quatre vots. 
 
El membre del Partit Popular de Catalunya ha excusat la seva assistència. 
 
Per tot això aquesta Comissió Informativa de Medi Ambient, Governació, 
Hisenda i Promoció Econòmica, proposa per majoria al ple de la corporació, 
estimar la proposta. 
 
Un cop llegit el dictamen de la comissió informativa la secretaria accidental, 
abans d’obrir el torn de  paraules el Sr. Alcalde, realitza un advertiment sobre la 
inexistència de l’informe de la intervenció favorable pronunciant-se sobre el 
compliment dels requisits de la qualitat i sobre l’informe de tresoreria sobre 
l’ordre de prelació del pagament als proveïdors, d'acord amb l'establert a 
l'article 9 de real decret 8/2011, d’1 de juliol, que tampoc hi consta a l’expedient 
segons es pot constatar, per tant determina la manca d’un dels elements per 
poder prendre l’acord. 
 
El Sr. Alcalde, un cop fet l’aclariment per la secretaria accidental, dona la 
paraula al Sr. Ibort Corvinos. 
 
El Sr. Ibort Corvinos membre del grup municial de c iutadans , pren la 
paraula i comenta la manca d’entendiment entre els dos grans partits, i diu que 
en el seu moment votaran a favor de la sol·licitud del crèdit quan estigui 
esmenat la manca dels informes pertinents, i un cop s’hagin aclarit les 
desavinences politiques entre els dos partits. 
 
El Sr. Eduardo Lopez membre del grup municipal del partit popular , pren 
la paraula i comenta el mateix, que sense els dictàmens pertinents no es pot 
aprovar res, que la pressa del partit socialista s’entén en quan la importància de 
demanar el crèdit per poder pagar als proveïdors i pagar els deutes, però 
potser hauria estat millor esperar fins que estigues tot ben fet. 
 
El Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Mayte Huerta. 
 
La Sra. Mayte Huerta membre del grup municipal del partit dels 
socialistes , pren la paraula i comenta que aquest Ple hauria de ser ordinari 
que per dates hauria de ser aquest l’ordinari i no l’extraordinari, i comenta que 
si haguessin trucat i haguessin parlat segurament haurien arribat a un 
enteniment, i que amb una mica de voluntat la feina estaria feta, si haguessin 
tingut la voluntat de trucar podrien haver arribat a posar-se d’acord i veure en 
quin punt es troba la situació. 
 
 



 

 

El Sr. Frederic Royuela membre del grup municipal d e convergència i 
unió , comenta que la bona voluntat  no nomes es demostra amb una trucada 
de telèfon i no amb un escrit, no entén perquè a de prevaldre la trucada a 
l’escrit,  varen contestar per escrit una sol·licitud feta per escrit i a l’escrit que 
els van adreçar en cap moment es va dir que no farien cap Ple extraordinari, 
senzillament varen dir que no tenia contingut i que no tenien els requisits per 
presentar la proposta que el Partit Socialista feia constar a l’escrit, però que el 
partit de convergència i unió malgrat la proposta del partit socialista, ja tenia en 
marxa la petició d’aquest crèdit i per tant l’expedient. 
 
El Sr. Frederic Royuela membre del grup municipal  de convergència i 
unió , contestant una pregunta de la Sra. Mayte Huerta, comenta que el punt on 
es troben ara mateix, es producte del tancament de l’any 2010 i que son els 
seus comptes, que el partit socialista no va fer en el seu moment i ho han tingut 
que fer ells, també els hi recorda que aquest Ple d’avui tot i haver avisat que 
era innecessari per la manca de la documentació ha costat vora els 2.200€, tot i 
que el Partit Socialista a traves de la seva plana web no para de publicar, les 
depeses generades per els Plens de la corporació i el seu cost, podrien haver 
retirat l’assumpte i no realitzar aquest Ple i no ho han fet. 
 
El Sr. Frederic Royuela  membre del grup municipal de convergència i 
unió , fa un aclariment al Sr.Ibort referent a la seva intervenció on diu que 
aquest tema es una qüestió política, i no es així es una qüestió de legalitat, 
aquest tema avui per avui no es pot aprovar perquè manquen una sèrie de 
requisits legals per poder sol·licitar el préstec, proposa retirar el punt de l’ordre 
del dia i deixar per d’aquí deu dies que es celebrarà el Ple ordinari i fer las 
coses be. 
 
La Sra. Mayte Huerta membre del grup municipal dels  socialistes de 
catalunya,  demana la paraula al President, per al·lusions a les paraules del Sr. 
Royuela i comenta que el Ple es va convocar fora de termini i que es va 
assabentar abans la premsa que els regidors de l’oposició de la seva 
convocatòria, en segon lloc amb el tema de cobrar o no els Plens ja van deixar 
constància del que pensaven  durant el primer Ple de constitució. 
 
El president el Sr. Pere Compte  proposa la retirada de l’ordre del dia del punt 
exposat. 
 
El Sr. Ibort Corvinos membre del grup  municipal de  ciutadans  vota a favor 
la retirada del punt. 
 
El Sr. Eduardo Lopez membre del grup municipal del partit popular , vota a 
favor la retirada del punt. 
 
La Sra. Mayte Huerta  membre del grup municipal del partit dels socialist es 
de catalunya  demana uns aclariments a la Secretaria accidental sobre retirar o 
deixar  



 

 

 
sobre la taula el punt exposat, un cop aclarits el termes vota a favor de la 
retirada del punt de l’ordre del dia. 
 
Així doncs per unanimitat de tots els membres de la corporació es retira el punt 
de l’ordre del dia. 
 
Finalitzades totes les intervencions, el president aixeca la sessió, a les vint 
hores i quaranta-vuit minuts de la qual, com a secretaria accidental, estenc 
aquesta acta. 
 
 
Vist i plau, 
 
L'alcalde,                                                        La secretaria accidental, 
 
 
 
 
Pere Compte Coca                Cristina Altes Juarez.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


